
Protokół Nr XXXVII/2022 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 26 maja 2022r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 15,20 

 

Ad  1. 

Dnia 26 maja 2022r. odbyło się  XXXVII-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- Kierownik Wydziału Technicznego Urzędu Gminy p. Krzysztof Pastuszka 

- pracownicy Urzędu Gminy 

- sołtysi gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło  93 %  ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecna radna: Żaczek Jolanta – usprawiedliwiona. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Edwarda Chabę, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek o usunięcie z porządku obrad punktu 

4. Wręczenie nagrody Wójta Gminy Łączna za wybitne osiągnięcia muzyczne. Spowodowane 

jest to tym iż osoba której zaplanowaliśmy wręczenie w dniu dzisiejszym nagrody nie mogła 

być obecna na sesji. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie wniosku Wójta Gminy o zdjęcie                        

z porządku obrad sesji punktu 4. Wręczenie nagrody Wójta Gminy Łączna za wybitne 

osiągnięcia muzyczne.  

Za – 14/14 obecnych radnych.   

Wniosek został podjęty jednogłośnie. 

 

 

 



2 
 

Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie informacji o zasobach pomocy społecznej za rok 2021. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na 

terenie gminy Łączna w roku 2022 

b) dotycząca zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów z terenu 

Gminy Łączna 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego 

d) zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok 

e) zmian Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2022-2030 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia: 

a) 11 kwietnia 2022r. 

b) 25 kwietnia 2022r. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 11 kwietnia 2022r. do dnia 26 maja 2022r. przedstawił  Wójt Gminy  

p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

13 kwietnia - w uroczystościach pogrzebowych byłego Wójta Skarżyska Kościelnego  

p. Zbigniewa Celskiego,   

25 kwietnia - w posiedzeniu nadzwyczajnym Rady Gminy Łączna, 

29 kwietnia - w spotkaniu z p. Aleksandrą Idzik, mamą Franciszka, dotyczącym sukcesów 

syna i promocji Gminy Łączna w Europie i na świecie. Chłopiec miał być dzisiaj wyróżniony 

specjalną nagrodą Wójta, myślę że na kolejnej sesji będę miał okazję przedstawić osiągnięcia 

chłopca; 

9 maja - w spotkaniu z posłem Krzysztofem Lipcem i Starostą Skarżyskim w sprawie 

możliwości realizacji inwestycji drogowych na terenie naszej gminy, w oparciu                               

o finansowanie inwestycji z Polskiego Ładu; 

10 maja - w spotkaniu Wójtów i Burmistrzów ZGGŚ w Bielinach poświęconym lokalnej 

gospodarce energetycznej oraz budowie aktywności w obszarze gospodarki energetycznej             

w kontekście nowej perspektywy RPO WŚ na lata 2021 – 2027,   

11 maja - w UM Skarżysko-Kam. w podpisaniu umowy na zakup energii elektrycznej                 

w ramach grupy zakupowej,  

16 maja - w odbiorze certyfikatów kwalifikowanych – podpisów elektronicznych dla 

pracowników Urzędu,   
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 - w spotkaniu Wójtów i Burmistrzów ZGGŚ w Nowej Słupi dotyczącym pracy nad Strategią 

Rozwoju OSI Góry Świętokrzyskie. Zabiegałem, aby w tym dokumencie wśród projektów 

strategicznych w trybie niekonkurencyjnym znalazły się nasze zadania inwestycyjne tj. 

przebudowa drogi do zbiornika Jaśle oraz zagospodarowanie terenu wokół tego zbiornika. 

Ponadto dokument już w trybach konkurencyjnych zawiera nasze działania w kierunku m.in. 

odnawialnych źródeł energii w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Łącznej oraz 

zagospodarowanie terenu w centrum Gminy Łączna, 

18 maja - w uroczystych obchodach Dnia Strażaka zorganizowanych w Komendzie 

Powiatowej PSP w Skarżysku-Kam. 

23 maja – w połączonym posiedzeniu komisji Rady Gminy Łączna. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2022 rok, 

- w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego instytucji kultury za 2021r., 

- w sprawie planu finansowego dla wydzielonego rachunku dochodów i wydatków 

związanych z realizacją zadań na rzecz pomocy obywatelom Ukrainy dotkniętym konfliktem 

zbrojnym na terenie Ukrainy ze środków Funduszu Pomocy w 2022 roku. 

 

W dniu 11 kwietnia br. Gmina ogłosiła przetarg nieograniczony na realizację inwestycji  

„Termomodernizacja Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej” dofinansowanej                        

z „Polskiego Ładu”.  Wartość zadania 600.000 zł. W dniu 26 kwietnia 2022r. unieważnione 

zostało postępowanie o udzielenie tegoż zamówienia. 

W terminie składania ofert, tj. do dnia 26.04.2022r. złożono dwie oferty. Jedna z ofert 

podlegała odrzuceniu. Cena oferty najkorzystniejszej w przedmiotowym postępowaniu 

przekraczała kwotę jaką Zamawiający ma przeznaczoną na realizację zadania (780.000 zł). 

W dniu 20 maja br. Gmina ponownie ogłosiła przetarg nieograniczony na realizację tej 

inwestycji. 

 

Ponadto: 

W pierwszych dniach kwietnia pracownicy Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 

zakończyli czynności dot. przeniesienia przedszkola wraz z wyposażeniem do wydzielonych 

sal na parterze budynku głównego szkoły. Opróżnione pomieszczenia przy Sali gimnastycznej 

są nadal puste. 

W dniu dzisiejszym w szkołach podstawowych dobiegły końca egzaminy 

ósmoklasisty. Wyniki OKE w Łodzi ogłosi w dniu 1 lipca br. 

W dniu 19 maja wpłynęło na konto Urzędu dofinansowanie w wysokości 3.000 zł od 

Wojewody Świętokrzyskiego na zapewnienie w remizie OSP Łączna 20 miejsc dla osób                   

z Ukrainy i pod tym kątem dostosowania obiektu. 

W kwietniu br. Zarząd OSP Łączna wystąpił do Komendanta Wojewódzkiego PSP                           

w Kielcach z prośbą o dofinansowanie zakupu zestawu narzędzi hydraulicznych. Ostatecznie 

PSP w ramach środków Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego przyznała 

dofinansowanie w kwocie 14.800zł. 

Ze zbiórki elektrośmieci organizowanej w kwietniu na konto OSP Łączna wpłynęło 1.500 zł. 

Także na cele statutowe organizacji darowizny w ostatnim czasie przekazali: 

- BS Suchedniów    1.000 zł 

- Nadleśnictwo Suchedniów   1.000 zł 

- KLEEN TEX Suchedniów    5.000 zł 

Wnioskowana przez Zarząd brakująca kwota z dotacji z Gminy w wysokości 40.000 zł 

pozwoli w najbliższych tygodniach zakupić wspomniany zestaw, niezbędny jednostce 

podczas interwencji w wypadkach komunikacyjnych nie tylko na S7. 



4 
 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Zakup tego sprzętu jest dość kosztowny, w tej kwocie mieści się pełny zestaw hydrauliczny 

używany w wypadku katastrof transportowych. Nasza OSP z racji przebiegu trasy S7 nie raz 

już uczestniczyła w tego typu zdarzeniach, wypadkach, w zw. z tym posiadanie                            

i umiejętność wykorzystania tego typu sprzętu jest niewątpliwie elementem ratującym życie. 

Często jest tak, że na miejscu jednostka OSP Łączna pojawia się jako pierwsza. Posiadanie 

tego sprzętu jest nieodzowne aby nasi ochotnicy mogli wypełnić zadanie nałożone na nich. 

 

c.d. sprawozdania: 

W dniu dzisiejszym podpisano protokół odbioru robót budowlanych dot. budowy parkingu 

przy NZOZ w Kamionkach. Zakres prac obejmował: 

- demontaż obecnego utwardzenia, 

- korytowanie, 

- wykonanie podbudowy i stabilizacji, 

- ułożenie krawężników, 

- humusowanie i posianie trawy. 

Koszt robót: 85.977 zł brutto Gmina całkowicie sfinansowała z przyznanej w listopadzie 

ubiegłego roku nagrody w konkursie „Rosnąca Odporność”, zgodnie z przeznaczeniem na 

zwalczanie skutków społeczno-gospodarczych covid -19. 

 

Po uzgodnieniu niezbędnej dokumentacji Zakład Gospodarki Komunalnej w Łącznej                           

w ostatnich dniach wykonał rekonstrukcję jednego z otworów wiertniczych - ujęcia wód 

podziemnych na potrzeby zaopatrzenia w wodę mieszkańców Klonowa. Pobrano próbki                   

z odwiertu i przesłano do niezależnego laboratorium. Trwają ostatnie elektryczne prace 

przełączeniowe.  

 

Do sprawozdania Wójt dodał: 

Wydajność tej studni wg. pomiaru po wykonaniu prac renowacyjnych wynosiła 16 m3 na 

godzinę, co wydaje się ilością absolutnie wystarczającą do pokrycia zapotrzebowania 

mieszkańców Klonowa na wodę. 

 

c. d. sprawozdania: 

Aktualnie, w kwaterach prywatnych na terenie naszej Gminy przebywa 9 osób z 

Ukrainy. Jest to wyraźny spadek w stosunku do miesiąca kwietnia, w którym raportowaliśmy 

tych osób 40. 

 

Przyjętych do pracy w miesiącu kwietniu br. dwóch pracowników fizycznych stale 

pracuje w terenie odkrzaczając i wykaszając pobocza dróg, sprzątając teren. Wszelkie 

potrzeby w tym zakresie należy zgłaszać do p. Sylwii Jaworskiej w Wydz. Technicznym 

Urzędu. 

 

Z okazji przypadającego w dniu jutrzejszym Dnia Samorządu Terytorialnego pragnę 

złożyć Państwu radnym, sołtysom, kierownikom jednostek oraz wszystkim pracownikom 

samorządowym w naszych jednostkach najserdeczniejsze życzenia, podziękowania za pracę, 

za to że wspólna praca i wysiłek przynosi efekty w  postaci nie tylko dobrego wizerunku ale               

i poczucia mieszkańców ze sprawy gminy idą w dobrym kierunku. 
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Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński –

poinformował, w okresie między sesjami Komisja Finansowo-Gospodarcza nie obradowała.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, w dniu 

dzisiejszym odbyła się kontrola Urzędu Gminy, analizowaliśmy wykonanie budżetu za 2021 

rok, zapoznaliśmy się z opinią RIO. Komisja na koniec wypracowała wniosek o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Łączna. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,        

w omawianym okresie nie było posiedzenia Komisji. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Społecznej radny Mirosław Nyga – poinformował, 

Komisja Społeczna między sesjami nie obradowała. 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie informacji o zasobach pomocy społecznej za rok 2021. 

Kierownik GOPS p. Monika Marcisz – przedstawiła informację o zasobach pomocy 

społecznej za rok 2021. Zgodnie z ustawą o pomocy społecznej gminy, powiaty i samorządy 

województwa zobowiązane są do sporządzenia co roku Oceny Zasobów Pomocy Społecznej 

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społeczno-demograficznej. W prezentowanym 

dokumencie ujęte są dane dotyczące np. liczby rodzin i osób korzystających z pomocy 

społecznej w podziale na wiek, płeć, typy, strukturę rodzin, powody korzystania z pomocy 

społecznej. Zawarte w niej informacje są materiałem poglądowym mającym na celu 

ułatwienie władzom gminy podejmowanie decyzji zw. z planowaniem budżetu na następny 

rok. Nasza gmina jest gminą wiejską z liczbą ludności wg. stanu na dzień 31.12.2021r.                        

4 921 osób. Zwiększyła się ona o 100 osób w stosunku do roku 2020. W 2021r. z pomocy                 

i wsparcia Ośrodka pomocy społecznej skorzystało 642 osoby, co stanowi 13,05 % ogółu 

mieszkańców gminy Łączna. Głównymi powodami korzystania z pomocy społecznej są                  

w kolejności: bezrobocie, które w naszej gminie wynosi 293 osoby, długotrwała lub ciężka 

choroba, niepełnosprawność, ubóstwo, alkoholizm, potrzeba ochrony macierzyństwa.  

W ocenie prezentowane są dane o sytuacji demograficznej, rynku pracy, infrastrukturze 

społecznej, korzystających z pomocy i wsparcia, świadczeniach pomocy społecznej, zasobach 

instytucjonalnych, oraz aktywności projektowo-konkursowej jednostki organizacyjnej                

z terenu Gminy Łączna. Ocena zasobów pomocy społecznej dla gminy Łączna za 2021 

została sporządzona na podstawie danych zebranych przez Ośrodek za pomocą Centralnej 

Aplikacji Statystycznej Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Centralna 

Aplikacja Statystyczna jest to system komputerowy, którym dysponujemy i zbieramy przez 

ten system informacje, a także przekazujemy informacje do Wydziału Polityki Ministerstwa. 

Dane przedstawione w Ocenie zasobów pomocy społecznej przez GOPS w zakresie tabel 

formularza zostały automatycznie przekazane do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej 

do 30 kwietnia. Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej opracowuje raport zbiorczy na 

podstawie sprawozdań cząstkowych z gmin i powiatów. Raport z oceny zasobów pomocy 

woj. św. corocznie przyjmowany jest Uchwałą Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego                   

i przekazywany Wojewodzie. Nasze opracowanie stanowi analizę danych na poziomie gminy, 

wraz z kluczowymi rekomendacjami na najbliższe lata i nie wymaga podjęcia uchwały Rady 

Gminy. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Ad. 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, do Rady Gminy między sesjami 

wpłynęły następujące pisma:  
1/ 06.05.2022r. Wojewoda Świętokrzyski, zawiadomienie o wszczęciu postępowania 

nadzorczego w sprawie uchwały Nr XXXV/220/2022 Rady Gminy Łączna z dnia 

11.04.2022r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów z terenu Gminy Łączna. Projekt 

poprawionej uchwały mamy w porządku obrad dzisiejszej sesji. 

2/ 10.05.2022r. Wojewoda Świętokrzyski, wszczęcie postępowania nadzorczego w sprawie 

stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXXV/215/2022 Rady Gminy Łączna z dnia 

11.04.2022r. w sprawie zmiany Nr 6 miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obrębu Nr 10 Występa – gminy Łączna. Po wystosowanej odpowiedzi przez Wójta Gminy 

Łączna Wojewoda Świętokrzyski Rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 20 maja 2022r. 

stwierdził nieważność w/w uchwały w części dotyczącej § 3 punkt 2 lit. k. Zapis zawarty                 

w wymienionym paragrafie jest niezgodny z pozostałą treścią uchwały i rysunkiem zmiany 

planu w zakresie wielkości stref kontrolowanych. Wskazany przez organ nadzoru błąd w § 3 

pkt. 2 lit k uchwały może powodować problemy interpretacyjne. Organ nadzoru zadecydował 

o stwierdzeniu nieważności przedmiotowej uchwały w takiej części, która pozwala na 

funkcjonowanie uchwały w obrocie prawnym w pozostałym jej zakresie.  

Radny Wykrota – zwrócił się do Wójta Gminy, w sprawozdaniu ujął Pan sprawę spotkania          

z Panem Posłem Lipiec dot. remontów, budowy dróg na naszym terenie. Mógłby Pan 

przybliżyć ten temat, czy zapadły jakieś wnioski. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, to spotkanie nie było pierwszym 

poświęconym przedstawieniu potrzeb gminy ale i powiatu jeśli chodzi o inwestycje. 

Najważniejsza inwestycja, o której była mowa i o którą zabiegaliśmy łącznie                                   

z Przewodniczącą Rady, to przebudowa odcinka drogi od starodroża siódemki do Zagórza. 

Powiat w tym celu złożył wniosek do Polskiego Ładu o sfinansowanie tej inwestycji. Wg. 

zapewnień Posła jest olbrzymia szansa, że w ramach rozpatrywania wniosków inwestycja ta 

uzyska dofinansowanie i będzie możliwa jej realizacja ze środków z Polskiego Ładu. 

Radny Nyga – zapytał, czy to będzie robione w tym roku. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, składając wniosek do Polskiego Ładu 

niezależnie czy mamy do czynienia z inwestycją gminną czy powiatową koniecznie jest 

opisanie posiadanych dokumentów, tj. pozwolenia na budowę, bądź gotowego projektu, albo 

w przypadku braku tych dokumentów wpisanie że będzie to inwestycja w formule 

„zaprojektuj i wybuduj”. Z inwestycją - przebudowa drogi od starodroża do Zagórza jest 

sytuacja taka, że jest przygotowywany projekt na odcinek od Podzganańszcza do Zagórza.           

W ramach tego projektu ma być przygotowana droga, ścieżka rowerowa, oświetlenie                         

i chodnik. Natomiast odcinek od starodroża kończący się na wiadukcie kolejowym jest 

odcinkiem który nie posiada takiego projektu. Chcąc realizować całość tej inwestycji Zarząd 

Powiatu musi ogłosić przetarg w formule „zaprojektuj i wybuduj”. Czy jest możliwa 

realizacja inwestycji w tym roku, odpowiadam, nie jest możliwa. 

Radna Siewierska – zapytała, czy była rozmowa o inwestycji gminnej, budowie wodociągu. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, tak. Kwestie dot. dwóch naszych 

projektów czyli budowa wodociągu i budowa kanalizacji w Podzagnańszcu wydają się bardzo 

realne i powinny dostać dofinansowanie z Polskiego Ładu. Dowiemy się w momencie 

ogłoszenia wyników. 

Radna Siewierska – zapytała, czy wiadomo kiedy będą wyniki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, trudno powiedzieć, terminy nie tylko 

samego naboru, były przesuwane. Funkcjonowanie tego dofinansowania jest obarczone 

pewną niedomogą, która wynika z faktu że mamy do czynienia z intensywnym wzrostem cen 
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na materiały budowlane. W zw. z tym szereg przetargów organizowanych przez samorządy  

zostaje w sferze marzeń. Za każdym razem okazuje się że są to kwoty dużo wyższe niż 

przewidziane na etapie składania wniosków. Składając wniosek każda gmina musi podać 

kwotę, o którą się stara, a kwoty opierają się na szacunkach. Dopiero na etapie projektu 

wychodzi dokładnie jaka kwota jest potrzebna do zrealizowania tej inwestycji. Cały proces 

naboru, przyznawania pieniędzy trwa dłuższy czas i to powoduje że kwota wnioskowana to 

nie kwota która jest potrzebna na realizację. Przykład, mieliśmy pieniądze z RPO na 

termomodernizację szkoły w Zaleziance, a skończyło się tym że musieliśmy zrezygnować        

z tych funduszy bo nie pokrywały one nawet 80 % wartości zadania. Im krótszy termin 

realizacji im krótszy tym daje większe szanse, że ta rozbieżność finansowa będzie mniejsza. 

Jeśli chodzi o wnioski, które składała gmina, chcielibyśmy po otrzymaniu informacji że 

będziemy mogli skorzystać ze środków Polskiego Ładu jak najszybciej przeprowadzić 

przetargi. 

Radna Pająk – chciałabym uzupełnić wypowiedź Wójta w kwestii tego że Wójt                                 

i Przewodnicząca Rady dołożyła wszelkich starań żeby ta inwestycja znalazła się w zadaniach 

w Starostwie. Jest to zasługa kilku radnych, którzy od kilku miesięcy sukcesywnie ze mną 

jeździli do Starosty i Posła Lipiec i dzięki temu ta inwestycja znalazła się w Starostwie jako 

nr. 1. 

Radny Nyga – zgłosił kilka uwag: 

1/ zasugerował, może Pan Wójt dogadałby się ze Starostą żeby zrobić drogę na Klonów, 

2/ zapytał, co dalej z drogą Galerówka,  

3/ w kwestii remontów dróg przez powiat, Wójt niech postawi pracownika koło nich, 

ponieważ robili remont na moście, jedną stronę zrobili, drugą nie. Musiałem interweniować i 

dopiero wrócili i zrobili ten uskok. 

Radny Litwiński – zapytał Wójta, czy na pozostałych wioskach ZDP będzie robić remonty na 

drogach powiatowych. Zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego z prośbą o pomoc 

przy utrzymaniu działki szkolnej w Podłaziu gdzie jest wiata i ogródek jordanowski. Ja sam to 

utrzymywałem przez ponad 20 lat, potem posiłkowałem się skazańcami, teraz nie ma nikogo, 

proszę o pomoc przy koszeniu. Zapytał, czy pracownicy fizyczni są wyposażeniu w sprzęt 

taki jak pilarka, kosy spalinowe. 

Radna Siewierska – zabrała głos i przekazała podziękowania Kierownikowi Wydziału 

Technicznego oraz pracownikowi p. Sylwii i pracownikom fizycznym za udrożnienie 

przepustu przy szkole w Zagórzu, wyczyszczenie rowów oraz wykoszenie. 

Radny Ledwójcik – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego w kwestii drogi na 

cmentarz, droga jest wąska, drzewa są coraz szersze, proszę o wycięcie gałęzi wystających na 

drogę. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do radnego Nygi i radnego Litwińskiego, 

pytania odnośnie remontów dróg przez powiat są uzasadnione i istotne. Jesteśmy 

zaineresowani czy i w jakim zakresie zostaną wykonane te prace, które spowodują że stan 

nawierzchni dróg powiatowych będzie zadowalający. Próbowałem od firmy, która wykonuje 

te remonty uzyskać pewne informacje odnośnie naprawianych ubytków ale nie uzyskałem 

odpowiedzi. Nie wiem w jakim zakresie w przetargu na wykonanie remontów cząstkowych 

dróg powiatowych zostały uwzględnione ubytki na konkretnych drogach. Nie jesteśmy                   

w stanie powiedzieć w jaki sposób ZDP dokonuje kwalifikacji i jakie zakresy obejmuje. 

Najprawdopodobniej podany jest przybliżony metraż tj. ile m2 ubytków ma być załatane                

i firma która wygrywa przetarg to wykonuje. Wyznacznikiem ile tych ubytków ma być 

uzupełnionych jest kwota, którą dysponuje ZDP na remonty cząstkowe. Kwestia prawa 

własności dróg, nie możemy nic zrobić w sytuacji kiedy nie posiadamy tego prawa. Podjęcie 

pracy przy przygotowaniu projektu, bądź próba przebudowy nie wchodzi w rachubę, zostanie 

ona odrzucona na etapie próby uzyskania pozwolenia na budowę. Podstawą jakiegokolwiek 
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naszego działania jest posiadanie własności na dany grunt. Dopóki nie mamy prawa własności 

nie mamy o czym mówić. Droga na Jaśle, mamy własność która w pewnej części jest naszą 

własnością natomiast reszta musi być oparta o realizację inwestycji w oparciu o specustawę. 

Radny Januchta – zabrał głos, w 2020r. zgłaszałem prośbę o umocnienie rowu i pobocza               

w Ostrowie. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, musimy 

skosztorysować to zadanie i ocenić czy jesteśmy w stanie to wykonać. 

Radny Ledwójcik – zabrał głos, proszę żeby dopilnować pracowników wykonujących 

remonty dróg na drogach powiatowych żeby zrobili porządek i zlikwidowali górkę na 

zjeździe na drodze do kościoła od strony Łącznej i od strony Podzganańszcza. Wycinają na 

prostych odcinkach, a tam gdzie jest najgorzej omijają. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, nie możemy nikomu 

zlecić ani nadzorować pracy za którą nie płacimy.  

Radny Ledwójcik – zabrał głos, proszę oznakować drogi powiatowe tabliczkami, wtedy 

będzie wiadomo kto za daną drogę odpowiada. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, będziemy 

monitorować remonty do Starostwa. 

Radny Mendak – zwrócił się do Kierownika Wydziału Technicznego, droga gminna na 

wysokości Leśniczówki po burzy jest powyrywana. Czy jest jeszcze na gwarancji, jeśli tak 

należy ją zgłosić. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział,  tak. 

Radny Januchta – zabrał głos, w temacie dróg powiatowych każdy ma jakieś życzenia, 5 maja 

była komisja objazdowa. Członkowie Zarządu byli, Dyrektor ZDP również był. 

Radny Litwiński – zabrał głos, byliśmy na komisji objazdowej i wskazaliśmy tą górkę             

o której mówił radny Ledwójcik, pracownik liniowy który był z nami odpowiedział że jeśli to 

sfrezują to droga się całkiem rozjedzie. Pokazałbym Dyrektorowi ZDP ile masy asfaltowej 

jest na jednym z odcinków w Podłaziu, warstwa nie przekracza 1 cm. Byłem wtedy w szpitalu 

i nie było żadnego nadzoru ze strony powiatu. Zabrał głos, w temacie własności dróg, od 3 lat 

albo i dłużej ciągnie się sprawa własności drogi do Krzyżki. Obecnie droga jest w fatalnym 

stanie. Interweniowałem sam żeby wyprostować własność, po 2 latach mamy decyzję że jest 

to droga i własność gminy. Zaczęła się batalia z geodetą jak wygląda szerokość drogi, okazało 

się po roku że miałem rację i droga jest prosta. Projekt ma być zrobiony lada dzień, mam 

nadzieję że będzie zrobiony. 

Radna Pająk – zapytała o zgłoszone dwa miesiące temu dwie tablice ogłoszeniowe                          

w miejscowości Kamionki i Osełków, czy zostały wykonane. 

Kierownik Wydziału Technicznego p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, to jest całość 

jednego zamówienia na terenie gminy. W tej chwili nie odpowiem kiedy będą. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, po ustaleniu kwoty cena jednej tablicy 

ogłoszeniowej to koszt prawie 2 tys. zł. Określiliśmy żeby wykonawca wykonał 10 tablic. Nie 

określiliśmy terminu wykonania. W momencie kiedy wszystkie będą gotowe to wykonawca 

nam je przekaże. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie miejsca okazjonalnie 

wykorzystywanego do kąpieli na terenie gminy Łączna w roku 2022. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVII/226/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 26 maja 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

sołtysów z terenu Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVII/227/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 26 maja 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos, ulegnie zmianie zapis § 1: 

„§ 1. Udziela się z budżetu Gminy Łączna pomocy finansowej Powiatowi Skarżyskiemu            

w kwocie 58 000,00 zł. (słownie: pięćdziesiąt osiem tysięcy złotych) z przeznaczeniem na 

realizację zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowę drogi powiatowej nr 0588T wraz                     

z infrastrukturą towarzyszącą Zagórze-Podzagnańszcze Gmina Łączna.”  

Pozostałe zapisy nie ulegają zmianie. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały w nowym brzmieniu § 1,  

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVII/228/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 26 maja 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2022 rok. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVII/229/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 26  maja 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 

2022-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXXVII/230/2022 

Rady Gminy Łączna  z dn. 26 maja 2022r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna: 

a)  z dnia 11 kwietnia 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 11 kwietnia 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych). Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do 

protokołu. 

b) z dnia 25 kwietnia 2022r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 25 kwietnia 2022r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 14/14 obecnych radnych). Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad.  12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła XXXVII–e posiedzenie Rady Gminy Łączna  

w kadencji 2018-2023. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela 


